

سيرة ذاتية للشيخ خالد بن جاسم آل ثاني

المُعِين رئيساً لمجلس الإدارة من جهاز قطر للاستثمار لدورة المجلس 2026-2028م

English	Arabic
<u>Qualifications and Experience:</u> Khalid bin Khalifa Al-Thani holds a Master Degree in Business Administration (MBA) from Pacific Lutheran University, Tacoma, Washington, United States. Khalid bin Khalifa Al Thani was appointed Chief Executive Officer (CEO) of Qatar Gas Operating Company Limited (Qatar Gas) in 2010. He served as Vice Chairman and CEO of Qatar Energy for LNG Gas(Qatar Gas Before), from 2010- 2025. Before his appointment to Qatar Gas, Khalid was Director of Ras Laffan Industrial City since 2007 and prior to that he held the position of Business Development Manager of Mesaieed Industrial City. Sheikh Khalid held various key positions in Qatar Petroleum since joining the corporation in 1991. <u>Prominent Positions held:</u> 1. Board Member, Qatar Energy; 2. Vice Chairman, Milaha Co; 3. Chairman, Gulf International Services Co.; 4. Chairman, Qatar National Cement Co.	<u>المؤهلات والخبرات:</u> حصل الشيخ خالد بن خليفة آل ثاني على الماجستير في إدارة الأعمال من جامعة باسيفيك لوثيران في تاكوما، واشنطن، الولايات المتحدة الأمريكية. تم تعيين الشيخ خالد بن خليفة آل ثاني رئيساً تنفيذياً لشركة قطر غاز للتشغيل المحدودة (قطر غاز) في عام 2010. وشغل منصب نائب رئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لقطر للطاقة للغاز الطبيعي المسال (قطر غاز سابقاً) من 2010 لغاية 2025م. وقبل تعيينه في شركة قطر غاز، تولى الشيخ خالد عام 2007 منصب مدير مدينة رأس لفان الصناعية، وشغل قبل ذلك منصب مدير تطوير الأعمال في مدينة مسيعيد الصناعية. وقد تقلّد الشيخ خالد عدّة مناصب رئيسية في قطر للبترول منذ انضمامه إليها عام 1991. <u>أبرز المناصب التي يتقلدها:</u> 1. عضو مجلس إدارة قطر للطاقة؛ 2. نائب رئيس مجلس الإدارة شركة الملاحة القطرية؛ 3. رئيس مجلس إدارة شركة الخليج الدولية للخدمات؛ 4. رئيس مجلس إدارة شركة قطر الوطنية لصناعة الأسمنت.

سيرة ذاتية للشيخ خالد بن جاسم آل ثاني

المُعِين رئيساً لمجلس الإدارة من جهاز قطر للاستثمار لدورة المجلس 2026-2028م

--	--